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1. Konferencija: Kick off meeting 
 

Sudjelovanje: 
 

Na konferenciji je sudjelovao 281 građanin Europske unije, uključujući:  
3 sudionika iz grada Goza (Malta) 
4 sudionika iz grada Vicenze (Italija) 
4 sudionika iz grada Arada (Rumunjska), 
5 sudionika iz grada Pforzheima (Njemačka), 
2 sudionika iz grada Craigavona (Sjeverna Irska), 
3 sudionika iz grada Sentjura (Slovenija), 
3 sudionika iz grada L'Alfas del Pia (Španjolska), 
3 sudionika iz grada Niepolomicea (Poljska), 
4 sudionika iz grada Rijeke (Hrvatska), 
1 sudionika iz grada Pula-Pola (Hrvatska), 
249 sudionika iz grada Heist-op-den-Berga (Belgija) 
Neizravno je uključeno 2.500 građana, kako je organizirana tiskovna konferencija, a članci objavljeni u 
lokalnom tisku i na televiziji te na društvenim mrežama i promotivnim letcima. 
 
Mjesto / datum: Konferencija se održala u Heist-op-den-Bergu, Belgija, od 19.10.2015 do 21.10.2015. 
 
Kratak opis:   
Cilj konferencije bio je da svaki grad partner sudjeluje s relevantnim čimbenicima u temama vezanim za 
integraciju mladih. Događaj je bio prilika za predstavljanje mape projekata, dijeljenje iskustava i ideje te je 
focus bio na sadržaju kreativnih natječaja koje partneri moraju organizirati na lokalnoj razini. Konferencija je 
održana u ruralnom gradu koji se nalazi samo 50 km od Bruxellesa i 40 km od Antwerpena, što omogućuje 
razmišljanje i raspravu o odnosima između urbanih i ruralnih područja te integracijskog konteksta. 
 

U ponedjeljak, 19. listopada, Heistov tim je zaželio dobrodošlicu raznim delegacijama iz 10 zemalja 
sudionica na projektu. Gosti su bili pozvani na večeru u kantini Kulturnog centra Zwaneberg, gdje se u 
utorak 20. listopada i srijedu 21. listopada održao prvi kick off susret. Neformalno prvo upoznavanje! Vrlo je 
važno upoznati se i stvoriti toplu atmosferu poštovanja i otvorenosti! Vrlo bitno za projekt koji se bavi 
integracijom i raznolikošću! Sve se dogodilo vrlo dobro, definirana je komunikacijska strategija, partneri su 
prezentirali svoje materijale kako bi mogli učinkovito raditi sljedeći dan. 
 

U utorak, 20. listopada, svi partneri predstavili su svoje delegacije na pozornici. Grad Heist predstavio je 
istraživanje o primjerima najbolje prakse, izložili su sažetak svih najboljih praksi prisutnih u Heist-op-den-
Bergu te su detaljnije predstavili odabrane dvije najbolje prakse: 1. Babbelberg (= planina gdje ljudi 
razgovaraju, čavrljaju, susreću se). Babbelberg je projekt u kojem volonteri-prijatelji/monitori podučavaju 
nizozemski osobe koje se nastane, posebice izbjeglice, u Heist-op-den-Bergu. Održana je vrlo uspješna 
radionica, dinamično su predstavljena svjedočanstva u filmskim i zvučnim fragmentima. 2. Speelkoffer (lijes 
pun igara), proveden u društveno zahtjevnim okruzima Heista, do igrališta, mladih i centara za provođenje 
slobodnog vremena. Njegov je cilj podučiti djecu da se igraju, u stvarnom smislu te riječi. Jedan primjer je 
potpuno razrađen životnom pričom. 
 

Nadalje, muškarac koji je došao kao izbjeglica iz Palestine ispričao je zašto je morao pobjeći, kakva je 
situaciju u njegovoj zemlji, njegov proces integracije te je opisao sudjelovanje cijele njegove obitelji u 
lokalnoj integracijskoj kampanji. Ova kampanja "Ik ben Heistenaar U ook?" Ja sam iz Heist-op-den-Berga, 
a što je s tobom? " bila je vrlo uspješna i pokazala je svakodnevni i integrirani život, radnu atmosferu 
izbjeglica i novih ljudi na velikim plakatima na važnim raskrižjima i kružnim tokovima. Tada su sve 
delegacije predstavile – na različite kreativne načine – istraživanja, njihov rad, primjere najboljih praksi, 
redoslijedom koji su demokratski definirali sami partneri.  
 
Drugi dan događaja završio je kazališnom skupinom (Wuivend Riet) komadom iz "Patstelling-Helden" 
djelom kazališta “PEACE on World War I”. Službeni prijem u gradskoj palači, dao je doista službeni 
karakter početku ovog europskog projekta. Gradonačelnik Luc Vleugels naglasio je važnost "Europe" u 
lokalnoj politici, iskazujući svoje puno povjerenje u project koji zagovara integraciju, pristupačnost i 
održivost, želeći svim partnerima uspjeh u radu! 
 

Srijeda 21. listopada bio je "otvoreni dan" kick off susreta za javni događaj Easytowns. Tako su sve srednje 
škole bile pozvane da prisustvuju predavanju profesora Jan Blommaerta o "Superraznolikosti". Nije bilo 
jednostavno mladima, iako su u školi učili na engleskom jeziku svoje religijske i povijesne lekcije. Uopće 



nije bilo lako, ali vrlo zanimljivo i inspirativno. 250 studenata i njihovih učitelja vrlo su pažljivo sudjelovali, 
bez pametnih telefona u rukama, otvorenih očiju i otvorenih misli. 
 

U nastavku je link prezentacije Prf.Blommaert http://www.easytowns.eu/reports/  i nekoliko slika 
konferencije http://www.easytowns.eu/1st-transnational-event-in-short/. 
 

    
2. Konferencija:  
 

Sudjelovanje: 
 

Na konferenciji je sudjelovao 101 građanin Europske unije, uključujući:  
 

4 sudionika iz grada Goza (Malta), 
4 sudionika iz grada Vicenze (Italija),  
4 sudionika iz grada Arada (Rumunjska),  
4 sudionika iz grada Pforzheima (Njemačka),  
4 sudionika iz grada Craigavona (Sjeverna Irska),  
3 sudionika iz grada Sentjura (Slovenija),  
3 sudionika iz grada Heist-op-den-Berga (Belgija),  
4 sudionika iz grada Niepolomicea (Poljska),  
3 sudionika iz grada Rijeke (Hrvatska),  
69 sudionika iz grada L'Alfas del Pia (Španjolska) 

 
Neizravno je uključeno 1.000 građana, kako je organizirana tiskovna konferencija, a članci objavljeni u 
lokalnom tisku i na televiziji te na društvenim mrežama i promotivnim letcima. 
 

Mjesto / datum: Konferencija se održala u L'Alfas del Piu, Španjolska, od 18.04.2016. do 20.04.2016. 
 

Kratak opis:   
 

Partneri su sudjelovali sa svojim lokalnim partnerima na uključivanju/integraciji, što je pomoglo partnerstvu 
za početak rasprave o 1. koraku u predstavljanju rezultata lokalnih kreativnih natječaja, počevši od pitanja: 
"Gdje smo sad?". Mladi između 13 i 29 godina, počeli su zapravo svoje zadatke, s mentorima ili voditeljima 
skupina, dopirući prema analizi vlastite stvarnosti. 
Od njih se tražilo da razmišljaju o tome "što znači integracija za vas?", "odnosi li se samo na migrante i 
strance", sljedeći misli koje su ih uvele u priču o europskim politikama o integraciji. 
 
Konferencija je održana u malom španjolskom gradu koji se nalazi samo 50 km od Alicantea, sa 21.964 
stanovnika, od čega 12.846 stranaca, što znači više od polovice stanovništva. 
Grad se nekoliko godina bavio promicanjem multikulturalizma i poticanjem sudjelovanja građana, dijaloga i 
razmjene znanja te je time bio savršen odabir za ovu konferenciju. 
 

L'Alfàs del Pi sudjelovao je u EASYTOWNS projektu predstavivši rad i napredak projekta školske 
medijacije koji je izrađen u suradnji s gradom. Stoga je od prvog trenutka došlo do aktivnog sudjelovanja 
učenika, medijatora i drugih članova lokalne obrazovne zajednice koja svakodnevno sudjeluje u projektu 
medijacije.  
 
Ali ne samo to. Također su željeli iskoristiti ovu priliku da pokažu i EASYTOWNS i projekte medijacije 
različitim dionicima lokalne zajednice.  
 
L'Alfàs del Pi je bio domaćin druge međunarodne konferencije projekta u travnju 2016. Tijekom događaja, u 
različitim aktivnostima koje su organizirane, sudjelovalo je više od 200 ljudi u pripremi projekta, u provedbi 
projekta te dijelu otvorenom za zainteresiranu javnost. 
 
Prvi dio konferencije bio je posvećen predstavljanju projekta različitim dionicima u lokalnoj zajednici i 
okolici. Stoga prije nego što su se poslijepodne bavili konkretnim radom u školskoj meditaciji, predstavnici 
deset gradova partnera koji su doputovali u L'Alfàs del Pi bili su u mogućnosti posjetiti sjedišta različitih 
udruga koje rade u gradu i, istodobno, susreli su se s predstavnicima udruga te aktivno sudjelovali na 
mjesečnom sastanku koji se u organizaciji Gradskog vijeća stanovnika drugih nacionalnosti održava s 
rezidentnim udrugama. 

http://www.easytowns.eu/reports/
http://www.easytowns.eu/1st-transnational-event-in-short/


Stoga je prvi dio dana (jutro) bio posvećen posjeti različitim udrugama i organizacijama (ukupno 5 
uključujući mjesto lokalnih službi). Nakon što su predstavljeni predsjednici svake udruge i nakon što je 
prezentirano što radi svaka od udruga, delegacije su imale priliku postavljati pitanja kako bi imali dublji uvid 
u njihov rad. 
 
Posljednji posjet gradskoj vijećnici bio je formalniji,  gdje je delegacije primio gradonačelnik i lokalni 
službenici. Nakon toga, svi sudionici, članovi više od 20 udruga i predstavnici lokalne vlasti, bili su na 
službenom ručku na kojem su organizatori konferencije podijelili sudionike u grupe u kojima su mogli 
razgovarati i slobodno čavrljati s građanima kako bi se bolje upoznali. 
 
Drugi dio dana (poslijepodne) održan je u Casa de Cultura i bio je otvoren za javnost. Organizirana je 
rasprava u kojoj su različite organizacije dale svoje mišljenje, a nakon toga javnosti je pružena prilika za 
postavljanje pitanja i davanje mišljenja. Osim toga, na plenarnoj sjednici otvorenoj za sve stanovnike 
L'Alfàs del Pia, predavanje o integraciji održao je profesor Johan Galtung, norveški sociolog i glavni osnivač 
discipline mira i konfliktnih studija koji su surađivali na projektu i koji je vodi raspravu sa sudionicima 
konferencije EASYTOWNS. 
 
Profesor Johan Galtung bio je glavni utemeljitelj Instituta za istraživanje mira 1959. godine, a bio je i prvi 
direktor do 1970. godine. Godine 1964. osnovao je i časopis Journal of Peace Research. Godine 1969. 
imenovan je prvim predsjedateljem na svijetu na mirovnim i konfliktnim studijima Sveučilišta u Oslu. Tako 
su tijekom svog govora mladi i stariji ljudi, partneri i lokalni građani imali velike šanse uživati u uzvišenim 
mislima ovog profesora koji je razvio nekoliko utjecajnih teorija, poput razlike između pozitivnog i 
negativnog mira, teorija o sukobu i rješavanju sukoba, konceptu izgradnje mira. Često je kritizirao zapadne 
zemlje u svom stavu prema globalnom jugu, pa je debata na kraju govora bila vrlo zanimljiva za publiku. 
 

 
3. Konferencija:  
 

Sudjelovanje: 
 

Na konferenciji je sudjelovao 135 građana Europske unije, uključujući:  
 

4 sudionika iz grada Goza (Malta), 
4 sudionika iz grada Vicenze (Italija),  
4 sudionika iz grada Arada (Rumunjska),  
3 sudionika iz grada L'Alfas del Pia (Španjolska), 

1 sudionik iz grada Craigavona (Sjeverna Irska),  
3 sudionika iz grada Sentjura (Slovenija),  
4 sudionika iz grada Heist-op-den-Berga (Belgija),  
4 sudionika iz grada Niepolomicea (Poljska),  
4 sudionika iz grada Rijeke (Hrvatska), 
4 sudionika iz grada Pula-Pola (Hrvatska) 
100 sudionika iz grada Pforzheima (Njemačka),  
 

 
Neizravno je uključeno 4.000 građana, kako je organizirana tiskovna konferencija, a članci objavljeni u 
lokalnom tisku i na televiziji te na društvenim mrežama i promotivnim letcima podijeljenim u školama, 
udrugama, itd. 
 
Mjesto / datum: Događaj se održao u Pforzheimu, Njemačka, od 06.10.2016. do 09.10.2016. 
 

Kratak opis: 
 

Svaki partnerski grad sudjelovao je s 4 relevantna sudionika specijalizirana za politiku mladih i koji surađuju 
s predstavnicima Gradskog vijeće mladih. 
Partnerski sastanak bio je usredotočen na drugi lokalni kreativni natječaj, kako bi se sudionici uvjerili da 
lokalne skupine rade s mladima na prijedlozima vezanim za integracijske politike. To je bila savršena prilika 
za raspravu o ulozi Gradskog vijeća mladih. 
Događaj se održavao u gradu Pforzheimu (Njemačka), gradu s oko 120.000 stanovnika koji se od 2010. 
godine bavi procesom razvoja master plana "Pforzheim oblikuje budućnost", koji uključuje više od 1.000 
građana, posebno mladih ljudi, u razvoju urbane politike kako bi grad bio mlad i integrativan. 
 



Domaćin sudionicima konferencije bio je dvorac Bad Liebenzell, gdje su se održale sve aktivnosti. 
Međunarodni forum Burg Liebenzell osnovan je 1952. godine kao Akademija za političko obrazovanje i 
međunarodnu razmjenu mladih. Oni nude i održavaju seminare i međunarodne sastanke s mladima o 
aktualnim političkim pitanjima kao što su europska integracija, međunarodna politika, ljudska prava, 
migracija i sudjelovanje mladih ljudi. Dakle, to je bilo savršeno mjesto za EASYTOWNS konferenciju! 
 
Na dan dolaska svaka delegacija je trebala predstaviti svoje vijeća mladih ili, ako ga nemaju ili je neaktivno, 
onda primjere dobre prakse sudjelovanja mladih u društvu ili integracijske projekte. 
Petak je započeo kratkim predavanjem o Pforzheimovoj dvotisućljetnoj povijesti migracija gospođe 
Solombrino, vanjskog suradnika gradskog ureda za kulturne poslove. 
Nakon toga, skupina je otišla u gradski laboratorij. 
 
Grad je predstavio integrativne projekte koje nudi gradski laboratorij, mogućnosti za izbjeglice, kako bi im 
pomogli poboljšati jezik, upoznati Pforzheim i stvoriti nove prijatelje. U popodnevnim satima grupa je 
posjetila Muzej dragulja Pforzheim. Vodstvo Muzejem bilo je na temu "Kulturni transfer u povijesti dragulja 
– fokus na Europu". 
 
Cijeli petak navečer bio je posvećen međunarodnom događaju koji je bio otvoren za javnost sa 
stručnjacima za integraciju i sudjelovanje mladih. Taj događaj je obilježio 25 godina bratimljenja Pforzheima 
i Vicenze. 
 

Prof. dr. Dirk Wentzel s Pforzheimovog  koledža održao je govor o Europi u kojem je pozvao ljude da više 
ističu EU. Zbog toga je javnosti prezentirao 10 argumenata za opstanak i važnost EU. Objasnio je da je 
Europa prije svega mirovni projekt, najveće zajedničko tržište na svijetu, monetarna unija sa 19 država 
jedinstven i dosad uspješnih. Erasmus i Bolonjski proces osiguravaju akademsku slobodu za znanstvenike 
i studente. Europa vodi u ekološkim standardima i održivosti, a Europa je vodeća snaga u borbi protiv 
globalnog zatopljenja i klimatskih promjena. Četiri slobode korisne su za ljude i za tvrtke u isto vrijeme: 
Slobodno kretanje roba, usluga, kapitala i ljudi. Također je spomenuo transeuropske mreže (Komunikacija), 
Milenijsku povelju temeljnih ljudskih prava. Europa je prvi put u svojoj povijesti zajednica prava i građanskih 
prava: Vladavina moći zamijenjena je vladavinom prava.  
Subota je bila "dan za radionice". Gradovi partneri prezentirali su kako napreduju s lokalnim kreativnim 
natječajima.  
 

Gertrud Gandenberger iz Međunarodnog foruma dao je sudionicima upute za tzv. vježbu riblja zdjela na 
temu "Što nas čini europskim? Da li Europa postoji? Tko je u stanju to znati, ako ne mi? ". Svatko je morao 
napisati rečenicu ili pitanje o toj temi te su pitanja prikupljena u sredinu, o čemu su volonteri raspravljali dok 
su drugi slušali.  
U popodnevnim satima održano je 4 različite radionice o temama konferencije.  
Radionica 1 "Raznolikost - Živjela praksa"  
Ova je radionica filozofski raspravljala o svakoj ljudskoj raznolikosti i jedinstvenosti. Došli su do zaključka 
da će svijet trebati više ljudi kao što je naša grupa, širiti misli tolerancije prema različitosti. I "Il mondo è 
bello perche è vario" - Svijet je lijep, jer je šarolik.  
Radionica 2 "Sudjelovanje mladih u Europi" 
Doneseno je nekoliko zaključaka o tome kako bolje integrirati mlade u Europi. Informacije i izravna 
komunikacija s mladima ključni su, mladi moraju dobiti osjećaj da mogu promijeniti nešto i imati nadu za 
budućnost. 
Radionica 3 "Integracija i sudjelovanje" 
Skupina je raspravljala o tome da se ljudi i izvan i iznutra moraju još bolje integrirati u zajednicu. Mnogi 
strahovi su ojačani neznanjem i trebali bi se razvijati projekti koji potiču sudjelovanje kroz praktični rad koji 
povezuje ljude. Nadalje, definirali su riječ integracija, uz isključenje, segregaciju i uključivanje. 
Radionica 4 "Vrste sudjelovanja mladih" 
U ovoj radionici sudionici su razmišljali o svojim omiljenim mjestima u svom gradu. Skupina je  raspravljala 
o važnim čimbenicima kojima bi se omogućilo sudjelovanje mladih. To su bili motivirani nadglednik, vrsta 
strukture koristi, zabave, komunikacije, komunikacije, komunikacije i sl. Tijekom prezentacije, pozvali su 
čitave grupu da igraju igru "Izvan kutije" 
 
 

 

 

 

 

 



 

4. Konferencija:  
 

Sudjelovanje: 
 

Na konferenciji je sudjelovao 127 građana Europske unije, uključujući:  
 

4 sudionika iz grada Pforzheima (Njemačka), 
6 sudionika iz grada Vicenze (Italija),  
4 sudionika iz grada Arada (Rumunjska),  
4 sudionika iz grada L'Alfas del Pia (Španjolska), 

2 sudionika iz grada Craigavona (Sjeverna Irska),  
4 sudionika iz grada Sentjura (Slovenija),  
5 sudionika iz grada Heist-op-den-Berga (Belgija),  
4 sudionika iz grada Niepolomicea (Poljska),  
3 sudionika iz grada Rijeke (Hrvatska), 
4 sudionika iz grada Pula-Pola (Hrvatska) 
87 sudionika iz grada Goza (Malta). 
 
Neizravno je uključeno 4.000 građana, kako je organizirana tiskovna konferencija, a članci objavljeni u 
lokalnom tisku i na televiziji te na društvenim mrežama i promotivnim letcima podijeljenim u školama iz 
mreže Sveučilišta. 
 

Mjesto / datum: Konferencija se održala na malteškom otoku Gozo od 22.03.2017. do 25.03.2017. godine 

 

Kratak opis: 
 

Svaki grad partner sudjelovao s 4 relevantna člana delegacije koji se bave područjem o politici za mlade i 
socijalnoj uključenosti. 
 
Partneri su raspravljali o rezultatima drugog lokalnog kreativnog natjecanja. Konferencija je održana na 
Gozu umjesto u Puli, kao što je odlučeno na kraju 3. projektne konferencije uz dopuštenje EACEA. 
 
Predloženo je da se partneri sastanu u Gozu (Malta) zbog dva glavna razloga: 
a) Gozo College bio je jedini partner koji nije Grad i može dati drugačiju perspektivu na teme projekta, čak i 
u organizaciji transnacionalne konferencije; 
b) Gozo i Malta su ključne točke za izbjeglice i migrante, a to je jedan od glavnih ciljeva projekta, pa su 
sudionici projekta htjeli dobiti priliku približiti se temi ne samo teoretski, već i praktično/fizički. 
 

Gospodin Victor Galea, ravnatelj Sveučilišta zaželio je dobrodošlicu i obratio se sudionicima konferencije. 
Prisustvovalo je 40 sudionika iz 10 različitih gradova.  
 
Drugi dan bio je posvećen prezentacijama i razmjenom informacija svih zemalja sudionica: lokalni kreativni 
natječaji i predstavljanje primjera dobre prakse u području multikulturalnosti i raznolikosti. Partneri su se 
usredotočili na stupanj implementacije projekta te se razgovaralo o sljedećim koracima ka zadnjem 
šestomjesečju projekta, također ispitivale su se mogućnosti o novom projektu, kako bi gradovi partneri 
nastavili osmišljavati nove aktivnosti na rezultatima EASYTOWNS projekta. Nakon ručka slijedilo je 
kulturno putovanje na kopno Malte. Izvrsna organizacija Sveučilišta Gozo omogućila je posjetu predsjednici 
Malte u palači, vrtovima San Anton i kasnije kratki posjet glavnom gradu Valleta. Predsjednica je prenijela 
vrlo jasnu poruku svim delegacijama: "Nastavimo raditi s našim mladim ljudima kako bismo osigurali 
sigurno okruženje i mir u našim gradovima". Sudionici su odvedeni u razgledavanje Vallette te im je 
prezentirana bogata mješavina kulturne arhitekture i povijesti grada. Sudionici se imali slobodno vrijeme za 
šetnju po Valletti te je zatim organiziran povratak na otok Gozo i poslužen kasni ručak. 
 

Treći dan konferencije bio je dan javnog događaja, tako da je gostima (partnerima, studentima i 
nastavnicima, ravnateljima EuroDesk-a) službeni govor dobrodošlice uputi ravnatelj sveučilišta (g. Victor 
Galea). Uslijedilo je izlaganje od strane PSCD-a učitelja o kulturno-odgovornoj pedagogiji, predstavljanje 
transformacijskog vodstva za različitost i uključenost (g. Gaetano Calleja); Voditelj škole i Giovanni Curmi 
sekundarna raznolikost i skupina mladih.  
Svi su govori bili dobro organizirani i inspirativni, posebno za predstavnike onih partnera koji se brinu o 
obrazovanju mladih (formalno ili neformalno).  



Tijekom stanke za kavu razmijenile su se mnoge ideje, sudionici su se upoznali i umrežili. Solidarnost s 
migrantima - dr. Colin Calleja sa Sveučilišta u Malti dao je pregled stvarne situacije na Malti o migrantima i 
tražiteljima azila.  
Promicanje pravde - poticanje dijaloga između kultura i religija bila je tema koju je prezentirala Fondacija 
nevladinih organizacija Integra.  
I konačno prezentacija predstavnika gradskog vijeća Gharb - privlačenje stranih rezidenata i g. Aleksandra 
Borga, predstavnik Europske komisije na Malti, koji je govorio o tome kako građani mogu stupiti u kontakt s 
Komisijom zahvaljujući svojim lokalnim predstavnicima.  
Istog dana, organizirano je i kulturno razgledavanje otoka Goza. 
 
 
 

5. Konferencija:  
 

Sudjelovanje: Na konferenciji je sudjelovao 132 građana, uključujući:  
 

7 sudionika iz grada Goza (Malta), 
4 sudionika iz grada Pforzheim (Njemačka), 
4 sudionika iz grada Arada (Rumunjska),  
12  sudionika iz grada L'Alfas del Pia (Španjolska), 

4 sudionika iz grada Craigavona (Sjeverna Irska),  
3 sudionika iz grada Sentjura (Slovenija),  
4 sudionika iz grada Heist-op-den-Berga (Belgija),  
4 sudionika iz grada Niepolomicea (Poljska),  
5 sudionika iz grada Rijeke (Hrvatska), 
4 sudionika iz grada Pula-Pola (Hrvatska) 
81 sudionik iz grada Vicenze (Italija). 
 
Neizravno je uključeno 4.000 građana, kako je organizirana tiskovna konferencija, a članci objavljeni u 
lokalnom tisku i na televiziji te na društvenim mrežama i promotivnim letcima podijeljenim u školama, 
udrugama, itd. 
 

Mjesto / datum: Konferencija se održala u gradu Vicenza (Italija) od 11.09.2017. do 13.09.2017. godine 

 

Kratak opis: 
 
Konferencija je bla prigoda za predstavljanje široj javnosti onoga što je učinjeno na razini projekta te se 
pružila dodatna prilika relevantnim sudionicima kako bi procijenili učinkovitost predloženih rješenja i 
razvijenih akcija u ostvarenju gradova koji sudjeluju u EASY TOWNS projektu. Završna konferencija bila je 
strukturirana u javni okrugli stol usmjeren na dijeljenje i vrednovanje rezultata lokalnih radova i za izradu 
konkretnih mjera kao odgovor na pojave, indikacije i zahtjeve.  
Nakon dvije godine partnerskog rada, cijeli konzorcij je došao u Vicenzu s ogromnom kulturnom i ljudskom 
prtljagom punom aktivnosti i dobrim namjerama za budućnost. 
Organizirana je intenzivna 3-dnevna konferencija koja je dala će najvećoj skupini delegata projekta 
mogućnost sakupljanja, prikupljanja, dijeljenja i planiranja u duhu zajedništva.  
Prilično velik broj tinejdžera putovao je u Vicenza (12), čineći ovu partnersku grupu najmlađom na cijelom 
projektu, pokazujući da je uključivanje mladih u potpunosti postignuto. Tinejdžeri su posebno nagrađeni 
tijekom zadnje večere s "diplomama za EASY TOWNERSe". 
 

U Vicenzi su mladi ljudi bili spremni upoznati sudionike tijekom konferencije i raditi na radionicama.  
Prvi dio događaja bio je posvećen sastanku partnera, nakon što su sve delegacije gradova partnera 
predstavile svoje konačne rezultate i postignuća, potvrđujući da je lokalna mreža konsolidirana, da su 
dobre prakse provedene tijekom životnog ciklusa projekta finalizirane i održive zahvaljujući gradskim 
uredima (sudjelovanje, integracija, obrazovanje, sport, socijalne službe, itd.), udruge, gradska vijeća mladih, 
škole, centri za mladež, koji su u potpunosti predani provedbi aktivnosti. 
 
Video, prezentacije, pripovijedanje, svi partneri na svoj način prezentirali konzorciju njihov lokalni uspjeh o 
kreativnim natjecanjima.  
Projektne web stranice lokalnih slika i materijale završne faze.  
Sve delegacije sastale se u gradskoj vijećnici i dobile dobrodošlicu od grupe odraslih osoba s poteškoćama 
koje na tjednoj bazi surađuju s odjelom za kulturu, turizam i bratimljenje, zahvaljujući projektu uključivanja 



dogovorenim između gradske uprave i lokalne nevladine organizacije. Svaka odrasla osoba s poteškoćama 
pripremila je poklon dobrodošlice za po jednog sudionika te su imali priliku to osobno uručiti. 
 

Nakon što su partneri predstavili konačne rezultate, konzorcij je posvetio neko vrijeme zajedničkom 
brainstormingu o novim mogućim zajedničkim projektima, nakon što su Heist i Vicenza predložili surađivati 
na novoj ideji. Od partnera je zatraženo da ih napišu tri aktivnosti na kojima žele nastaviti raditi razvijajući 
nove ideje, dvije glavne teme njihova interesa i ako žele ugostiti međunarodni događaj na određenu temu 
kako bi pokazali svoje najbolje prakse. Iz tih informacija, konzorcij je u potpunosti prihvatio nekoliko ideja za 
nove projekte.  
Nakon tehničkog sastanka partnera, poseban govor posvećen je temi europske budućnosti i prilikama za 
mlade zahvaljujući dr. Enrico Peroni (pomoćniku člana zastupnika EU-a Mr.Zoffoli) koji je prezentirao vrlo 
strastvenu misao kroz prezentaciju "Mladi Europljani - što su očekivanja za budućnost ". Članovi delegacija, 
osobito mladi, bili su vrlo pažljivi i aktivno sudjelovali u konačnoj raspravi. 
 

Prije pauze za ručak, nakon gotovo 5 sati neprekidnog rada, Vicenzin gradonačelnik i savjetnik za 
sudjelovanje izrazili su posebnu dobrodošlicu partnerima, zahvalivši novim prijateljima za izvrstan posao 
koji su obavili tijekom godina trajanja projekta te su izrazili želju za ponovnom suradnjom kako bi zajednički 
poticali europsko građanstvo, podržavajući građane u raspravi i procesu donošenja političkih odluka 
zahvaljujući sporazumu o prijateljstvu za transnacionalnu stabilnu mrežu rođenu s EASYTOWNS projektom.  
Poslijepodnevni je dio bio posvećen organiziranoj turi UNESCOvim gradom iz 1994. godine, iskoristivši 
priliku da se razgovara o politikama EU-a za potporu kulturnoj baštini i zajedničkom razmjeni ideja s 
gradovima kao što su Rijeka (HR), European Capital Culture 2020 ili Arad (RO) koji je bio kandidat za 2021. 
godine, o mogućnostima integracije i uključivanja kroz kulturu. Neke dobre prakse i ideje dijelile su se 
šetnjom gradom i posjetima muzejskoj mreži, poput projekta Vicenze koji predviđa korištenje namjenske 
izložbene i radionice u jednom od najvećih muzeja grada (Palazzo Chiericati) za predloženu tematsku 
izložbu s jedne strane mladih umjetnika i, s druge strane, umjetnika migranata.  
Posljednji projektni dan bio je 13. rujna i podijeljen je s učenicima tijekom prvog dana škole. Razredi visokih 
škola (uglavnom umjetničkih i stranih jezika Lyceum) vrlo su pažljivo slušali govor "Riječi na granici - hrana 
za razmišljanje mladih generacija" koju je predstavio odvjetnik Igor Brunello. Bio je vrlo inspirativan, 
posebno za mlade ljude, koji su s njim razgovarali na kraju prezentacije o integraciji. Za njih je zapravo 
predložio dva gledišta, jedan kao odvjetnik, koji svakodnevno podržava migrante i tražitelje azila, a drugi 
kao ravnatelj godišnjeg festivala posvećenog "Riječi na granici" (http://www.paroleaconfine.it /), koji se 
odnosi na kulturu kroz kino, pripovijedanje, umjetnost,  itd. 

 
Svi sudionici dobili su na ulazu majicu EASYTOWNS koja je nastala tijekom kreativnog natječaja i 
predstavljena je tijekom prvog lokalnog javnog događaja u Vicenza, a Igor Brunello ju je prvi nosio, 
postavljajući se odmah u vezu sa studentima i javnošću. 
Konferencija se nastavila imaginarnim putovanjima oko gradova partnera (Vicenza je predstavila priče 
lokalnih udruga), koje su prezentirale svoje najbolje prakse o integraciji i uključivanju. Stvorena je mreža 
učitelja i mladih  s pojedinim partnera kako bi uskoro razgovarali o kulturnoj razmjeni. 
 
Konačno, udruga ARCIRAGAZZI Vicenza predstavila je razmjenu mladih koju je omogućio ERASMUS + 
pod nazivom "I SEA YOU" (http://ec.europa.eu/programmes/erasmus-plus/projects/eplus-project-
details/#project/e0a1c834-c30c -4767-9b37-9a53fb860c61) koji su implementirali oko tema migracije i 
integracije. Mladi iz programa državnih službi, neki od njih talijanski i neki drugi Afrikanci, ispričali su 
otvoreno o svojim iskustvima kroz ovaj projekt i svakodnevnim aktivnostima udruge u duhu integracije. 

 
Grupni razgovor  pružio je priliku predstaviti mladima informacije o tome koje vrste mogućnosti Europa i 
europski programi daju mladima, a zatim raspravljati o europskim politikama za mlade i ulozi mladih u 
budućnosti Europe. 
Nakon ručka u malom restoranu koji je promovirao poseban projekt integracije, sudionike je ugostio 
domaćin mladih ljudi u posebnoj kući za mladež koja je u  nepovoljnom položaju, partnerstvo se nastavilo 
na radionicama temeljenim na umjetnosti i glazbi koje su organizirale dvije lokalne udruge uključene u 
EASYTOWNS, da pokažu da ponekad integracija ne treba riječi. 
Večera je organizirana pod uključenim svjetlom  jer je domjenak  pripremila udruga koja daje drugu šansu 
za bivše zatvorenike kako bi  se ponovno integrirali u društvo. Puno je misli podijeljeno još jednom, a svi 
partneri i lokalni sudionici napustili su mjesto s obnovljenim europskim osjećajem suradnje. 

 


